
Zápis ze 172. (3.) sch̊uze výboru ČMS dne 2. března 2011.

Př́ıtomńı: J. Bouchala, J. Fiala, J. Franc̊u, P. Girg, P. Hofmanová, J. Kra-
tochv́ıl, O. Krupková, M. Lávička, B. Maslowski, L. Pick, E. Pelantová, J.
Rákosńık

Omluveni: D. Hlubinka

Program

1 SVOČ.

2 CSASC.

3 Oslavy 150 výroč́ı jednoty.

4 Komitét pro matematiku.

5 Hospodářská agenda.

6 Personálńı agenda.

7 Různé.

B. Maslowski přiv́ıtal členy výboru a upřesnil body jednáńı.
ad 1) SVOČ P. Hofmanová referovala o organizačńıch př́ıpravách na SVOČ
(ubytováńı, stravováńı, společná večeře apod.) a o jednáńı o záštitě ze strany
primátora Úst́ı nad Labem a ze strany radńıho pro školstv́ı Ústeckého kraje.
B. Maslowski seznámil zúčastněné o jednáńı se sponzory. Následovala diskuse
ohledně sponzoringu a možného slučováńı sekćı SVOČ. J. Kratochv́ıl seznámil
př́ıtomné se stavem přihlášek, zp̊usobu přihlašováńı a též o tom, jak byly školy
informovány. Velkým přispěvatelem SVOČ je MFF UK. O př́ıspěvku MFF
UK na SVOČ podrobně informoval J. Rákosńık. J. Fiala stručně poreferoval o
možnosti sebeprezentace, která byla přisĺıbena sponzor̊um. Sponzor̊um by měl
být oznámen počet sekćı začátkem května po uzávěrce přihlášek.
ad 2) J. Kratochv́ıl informoval, že CSASC se bude letos konat v Kremži v
Rakousku v zář́ı. Bylo již dosaženo konsenzu ohledně plenárńıch řečńık̊u. Za
Českou republiku bude přednášet Daniel Král’. Letos bude mı́t CSACS v́ıce
interdisciplinárńı charakter. CSACS by měl být v roce 2013 opět v ČR.
ad 3) B. Maslowski zmı́nil nadcházej́ıćı oslavy 150 výroč́ı jednoty. V této souvis-
losti navrhl, že by se v Praze mohla při této př́ıležitosti konat sch̊uzka prezident̊u
matematických společnost́ı. B. Maslowski plánuje na letošńı sch̊uzce prezident̊u
matematických společnost́ı navrhnout jako př́ı̌st́ı mı́sto konáńı Prahu. Finan-
cováńı letenky do Bilbao pro B. Maslowského na cestu na sch̊uzku prezident̊u
konanou letos bylo schválena hlasováńım. Následovala diskuse stran možných
náklad̊u nutných na organizaci takovéto sch̊uzky v Praze. Padly r̊uzné návrhy na
možnosti ubytováńı účastńık̊u na základě předchoźıch zkušenost́ı diskutuj́ıćıch.
J. Rákosńık zmı́nil d̊uležitost těchto sch̊uzek prezident̊u pro fungováńı EMS.
Výbor pověřil B. Maslowského a J. Rákosńıka předběžnou př́ıpravou této akce.
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J. Fiala referoval o př́ıpravách JČMF na oslavy (almanach, brožurka, osloveńı
historik̊u matematiky, tematická historická procházka Prahou). J. Bouchala na-
vrhuje též návštěvy planetáríı. Také je diskutováno vytvořeńı loga oslav výroč́ı.
ad 4) B. Maslowski zmiňuje problém se zvoleńım nového Komitétu pro mate-
matiku. Komitét v současném složeńı ukočil činnost v roce 2010 (podle stanov).
Komitét je schvalován sjezdem, ten bude ale až v roce 2012. Je třeba na tuto
situaci reagovat. Po dlouhé diskuzi bylo dosaženo dohody, že nejlépš́ı z hlediska
kontinuity bude, aby komitét pracoval v současném složeńı až do sjezdu. Dále
padl návrh, aby na daľśım sjezdu byly upraveny stanovy tak, aby podobná si-
tuace nemohla již nastat.
ad 5) V rámci hospodářských záležitost́ı B. Maslowski seznámil zúčastněné
se stavem účtu ČMS. Informoval o prob́ıhaj́ıćıch konferenćıch spolupořádaných
ČMS. Z MVČR přǐslo potvrzeńı o změně adresy. J. Rákosńık informoval o ko-
lektivńıch př́ıspěvćıch EMS. B. Maslowski zmı́nil dotace z RVS jako daš́ı př́ıjmy
ČMS. J. Fiala informoval o zvýšeńı členských př́ıspěvk̊u. Nyńı je nově stanovena
pouze minimálńı částka členského př́ıspšvku. Výši členských př́ıspěvk̊u si může
člen určit sám. Členové si nyńı také nově mohou předplatit členstv́ı JČMF na
v́ıce let dopředu. J. Fiala navrhl k hlasováńı zavést stejný zp̊usob vyb́ıráńı (tj
na v́ıce let dopředu) zavedl i pro ČMS. B. Maslowski i J. Rákosńık navrhli hla-
sovat per-rolam až po nastudováńı př́ıslušných materiál̊u. J. Fiala ještě seznámil
př́ıtomné s detaily o zp̊usobech placeńı a kategoríıch člen̊u. J. Fiala též infor-
moval o uzavřených smluv o kolektivńım členstv́ı fakult a daľśıch organizaćı a
vysvětlil finančńı př́ınos těchto smluv pro JČMF.
ad 6) Momentálně nejsou podány žádné žádosti o členstv́ı v ČMS.
ad 7) Bohdan Maslowski zmı́nil otázku webu ČMS. V této chv́ıli je zpro-
vozněn portál JČMF. Tato otázka byla nadnesena předevš́ım k zamyšleńı a
bude j́ı věnována některá z daľśıch sch̊uźı. Dále B. Maslowski seznámil s r̊uznými
doplňuj́ıćımi informacemi z korespondence s EMS (např. pořádané konference
a daľśı akce mezinárodńı matematické veřejnosti). B. Maslowski informoval o
ustanoveńı terminologické komise. Bude se týkat předevš́ım SUMY, ale histo-
ricky byli v této komisi aktivńı i členové ČMS. Následovala dlouhá diskuze na
toto téma. B. Maslowski uzavřel jednáńı.

Zapsal P. Girg
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